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ROMÂNIA 

JUDEŢUL MUREŞ 

COMUNA CHIBED 

547268 Comuna Chibed, sat Chibed, nr. 452, Judeţul Mureş 

Telefon/Fax:  0265  – 717783; 

E-mail: chibed@cjmures.ro 

 
Nr. 6895/28.09.2023. 

 

 
 

PROCES-VERBAL 
 

 

Încheiat azi, la data de 28 septembrie 2023 în şedinţa ordinară a Consiliului 

local al comunei Chibed, convocată de către primar, ţinută în sala mare de şedinţă 

din sediul Primăriei comunei Chibed. 

La şedinţa Consiliului local sunt prezenţi 9 consilieri din cei 10 consilieri 

locali aleşi, lipsind dl. consilier Dósa Árpád. 

La şedinţă mai participă d-na Barabási Zsuzsanna, directorul Școlii 

Gimnaziale ”Mátyus István” Chibed, dl. Dósa Sándor, primarul comunei şi d-na 

Dósa Csilla-Beáta, secretar general. 

Este prezent în sală dl. Barabási Csaba, locuitor al comunei, care a solicitat 

să participe la ședința consiliului local.   

La începutul şedinţei, secretarul general al comunei, întreabă consilierii 

dacă au luat cunoştinţă de conţinutul procesului-verbal al şedinţei ordinare a 

Consiliului local al comunei Chibed nr. 6684 din data de 31 august 2023 şi-l supune 

spre aprobare consiliului local, în conformitate cu prevederile art. 138 alin. (17) din 

Ordonanța de urgență nr. 57/2019 privind Codul Administrativ, cu modificările și 

completările ulterioare. 

Membrii Consiliului local aprobă procesul-verbal întocmit cu 9 voturi 

pentru (1 absență). 
 

Preşedintele de şedinţă, dl. Zakariás Botond-Csaba, constată că ordinea de 

zi a fost adusă la cunoştinţa locuitorilor comunei prin afişarea convocatorului nr. 

6839/22.09.2023 la afişierul Primăriei şi pe site-urile oficiale ale instituţiei. 
 

Dl. Dósa Sándor, primarul comunei, este invitat de către preşedintele de 

şedinţă să prezinte ordinea de zi, stabilită conform Dispoziţiei nr. 131 din data de 22 

septembrie 2023. 

Dl. Dósa Sándor, primarul comunei, salută pe cei prezenţi şi prezintă 

ordinea de zi după cum urmează: 
 

1. Raport privind situaţia la începerea noului an şcolar. 

Raportor: Barabási Zsuzsánna, director 

2. Proiect de hotărâre privind privind acordarea unei cotizații către Asociația 

Târnava Mică-Bălăușeri-Sărățeni. 

Inițiator: Dósa Sándor, primar 

Comisia pentru agricultură, activităţi economico-financiare, amenajarea 

teritoriului şi urbanism, protecție mediu 

Comisia de specialitate pentru activităţi social-culturale, culte, învăţământ, 

sănătate şi familie, muncă şi protecţie socială, protecţie copii, juridică şi de 

disciplină, turism 
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3. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației și a indicatorilor tehnico - 

economici, proiectului tehnic și a detaliilor de execuție pentru obiectivul de 

investiții ”Construire locuințe de serviciu pentru specialiști din sănătate și 

învățământ din Comuna Chibed”. 

Inițiator: Dósa Sándor, primar 

Comisia pentru agricultură, activităţi economico-financiare, amenajarea 

teritoriului şi urbanism, protecție mediu 

Comisia de specialitate pentru activităţi social-culturale, culte, învăţământ, 

sănătate şi familie, muncă şi protecţie socială, protecţie copii, juridică şi de 

disciplină, turism 

4. Proiect de hotărâre privind modificarea Inventarului bunurilor din domeniul 

public al comunei Chibed.  

Inițiator: Dósa Sándor, primar 

Comisia pentru agricultură, activităţi economico-financiare, amenajarea 

teritoriului şi urbanism, protecție mediu 

5. Intervenţii şi informări. 
 

Ordinea de zi este aprobată de consiliul local cu 9 voturi pentru. 
 

Înainte de trecerea la ordinea de zi, președintele de ședință, dl. Zakariás 

Botond-Csaba, prezintă consiliului local cererea d-lui Barabás Csaba, înregistrată cu 

nr. 6872/27.09.2023, prin care solicită primirea cuvântului la ședința consiliului 

local din 28 septembrie. Președintele de ședință întreabă pe dl. Barabás la care punct 

al ordinii de zi supus dezbaterii dorește să ia cuvântul, având în vedere faptul că din 

cererea sa nu rezultă acest lucru.  

Dl. Barabás Csaba salută domnii consilieri și prezintă problema sa: dorește 

să afle dacă solicitarea sa de a fi angajat ca asistent personal al persoanei cu 

handicap grav a fost adusă la cunoștința consiliului local și de ce nu a fost cuprins în 

ordinea de zi suplimentarea posturilor de asistenți personali, așa cum a fost 

comunicată prin răspunsul primăriei la solicitarea sa de angajare. Totodată se 

interesează dacă comuna are depozit legal de gunoi. În ceea ce privește taxa de 

poluare dl. Barabás solicită hotărârea consiliului local prin care s-a stabilit taxa, și 

întreabă de ce trebuie să plătească 1498 lei taxă de poluare.  

Dl. primar îi răspunde că la toate solicitările sale va primi răspuns în scris, 

inclusiv hotărârea consiliului local privind stabilirea impozitelor şi taxelor locale pe 

anul 2017, prin care s-a stabilit această taxă. Dl. primar mai menționează că această 

taxă a fost indexat anual cu rata inflației, conform prevederilor Codului Fiscal. În 

ceea ce privește suplimentarea posturilor de asistent personal, dl. primar îi explică d-

lui Barabás că suplimentarea numărului de posturi pentru asistenţi personali atrage 

mărirea cheltuielilor din bugetul local, motiv pentru care nu a fost înaintat proiectul 

de hotărâre spre aprobarea consiliului local, la întocmirea bugetului anului în curs s-

a luat în considerare cheltuielile pentru cele 2 posturi aprobate și nici de atunci nu au 

fost repartizate sume pentru echilibrarea bugetelor locale pentru finanțarea 

drepturilor asistenților personali și persoanelor cu handicap grav și indemnizațiilor 

persoanelor cu handicap grav, în prezent  bugetul local are deja deficit, care trebuie 

alocat din bugetul local pentru acoperirea cheltuielilor salariilor și indemnizațiilor 

pentru persoanele cu handicap grav până la sfârșitul anului în curs.  
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În continuare dl. Barabás Csaba aduce la cunoștința consiliului local că s-a 

prezentat la primărie de 12 ori pentru plăcuță de înregistrare pentru o remorcă și încă 

nu i-a fost eliberat nici talon, nici număr de înregistrare; îi reproșează faptul că nu s-

a organizat adunare generală în comună de 11 ani, nu a fost mediatizat modificările 

legilor fondului funciar, este gunoi pe malul Târnavei Mici.   

Dl. primar îi răspunde că cererea sa pentru înregistrarea remorcii nu a fost 

aprobată deoarece nu a depus toate documentele necesare pentru înregistrarea 

vehiculelor pentru care nu există obligația înmatriculării. Nu se mai organizează 

adunări generale, deoarece există mijloace moderne de comunicație prin care se 

informează locuitorii comunei: site-urile oficiale ale instituției, panourile de 

publicitate, ziarul local care este publicat lunar. 

 

Președintele de ședință propune trecerea la ordinea de zi, solicitând d-nei 

director Barabás Zsuzsanna să-și prezinte Raportul privind situaţia la începerea 

noului an şcolar. Preia cuvântul d-na Barabás Zsuzsanna, directorul Școlii 

Gimnaziale ”Mátyus István” Chibed, prezintând Raportul nr. 656/27.09.2023 privind 

situaţia la începerea noului an şcolar 2023-2024. În cadrul raportului sunt prezentate: 

reţeaua şcolară și numărul elevilor, situaţia personalului didactic, auxiliar şi 

nedidactic, pregătirea procesului instructiv-educativ, reparațiile executate la clădirea 

gridiniței și a școlii, măsurile luate pentru buna funcționare a unității, situaţia 

autorizării sanitare de funcţionare, autorizației de securitate la incendiu, planului de 

intervenție în situații de urgență, contractului pentru asigurarea masei calde pentru 

preșcolarii din grupa cu program prelungit. D-na Barabási Zsuzsanna aduce la 

cunoștința consilierilor locali că toți elevii și preșcolarii au primit rechizite școlare 

pentru începerea noului an școlar, donație din partea autorităților locale din Gyál, 

Ungaria. D-na director informează consiliul că au fost montate 6 leagăne în curtea 

grădiniței cu sprijinul comitetului de părinți, pe această cale mulțumind sprijinul 

acordat de consilierii Somogyi Csaba și  Zakariás Botond-Csaba. D-na director 

prezintă consilierilor situația grupelor de dansuri populare: pentru clasele I-IV 

lecțiile de dansuri populare sunt ținute de un instructor de la formația Bekecs, iar 

elevii claselor V-VIII sunt instruiți de către reprezentanii Asociației culturale 

Seprődi și Ansamblului Mureșul. 

Dl. consilier Péterfi Lajos-Attila se interesează dacă sunt elevi și/sau 

preșcolari veniți din alte localități. D-na director îi răspunde că în prezent sunt 3 

copii înscriși la unitatea de învățământ din Chibed care vin din localitățile vecine. 

Nemaifiind alte întrebări, d-na director Barabási ia rămas bun și părăsește 

sala de ședințe.  

 

Dl. Barabási Csaba mulțumește consiliului că l-au ascultat și părăsește și el 

sala de ședințe. 

 

Se trece la al doilea punct al ordinii de zi. Dl. primar prezintă referatul de 

aprobare nr. 6578/21.08.2023 privind acordarea unei cotizații (o singură ocazie) în 

valoare de 12.500,00 lei către Asociația Târnava Mică-Bălăușeri-Sărățeni, pentru 

implementarea cu succes a proiectului ”Pregătirea și elaborarea SDL 2023-2027” 

selectat de către AFIR în cadrul submăsurii 19.1. 
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Proiectul de hotărâre este avizat favorabil de către ambele comisii de 

specialitate. Președintele de ședință supune la vot proiectul de hotărâre care este 

aprobat cu 9 voturi pentru, devenind Hotărârea nr. 46/2023. 
 

La punctul nr. 3 dl. primar prezintă referatul de aprobare nr. 

6535/16.08.2023 privind aprobarea documentației și a indicatorilor tehnico - 

economici, proiectului tehnic și a detaliilor de execuție pentru obiectivul de investiții 

”CONSTRUIRE LOCUINȚE DE SERVICIU PENTRU SPECIALIȘTI DIN 

SĂNĂTATE ȘI ÎNVĂȚĂMÂNT DIN COMUNA CHIBED”. 

Proiectul este avizat favorabil de către ambele comisii de specialitate, este 

supus la vot de către preşedintele de şedinţă şi aprobat cu 8 voturi pentru, 1 abținere 

(dl. consilier Dósa Károly-Ferenc), devenind Hotărârea nr. 47/2023. 
 

La punctul nr. 4 al ordinii de zi dl. primar prezintă referatul de aprobare nr. 

6700/04.09.2023 pentru modificarea și corectarea numerelor topografice înscrise în 

mod eronat în Inventarului bunurilor care aparţin domeniului public al Comunei 

Chibed, însușit prin Hotărârea Consiliului Local al Comunei Chibed nr. 11/2019, la 

SECȚIUNEA I: BUNURI IMOBILE la poziția nr. 47, coloana 7 “Situaţia juridică 

actuală” propunând corectarea numărulului topografic înscris greșit din „nr.top.115” 

în „nr.top.679, 680”. 

Proiectul de hotărâre avizat favorabil de către Comisia de specialitate 

pentru agricultură, activităţi economico-financiare, amenajarea teritoriului şi 

urbanism, protecție mediu este supus la vot de către preşedintele de şedinţă și este 

aprobat cu 9 voturi pentru, devenind Hotărârea nr. 49/2023. 
 

În cadrul ultimului punct al ordinii de zi dl. consilier Péterfi Lajos-Attila 

propune instalarea unor plăcuțe cu numele pentru casa funerară. Dl. primar este de 

acord, solicitând indicarea locului unde să fie instalate. 

Dl. consilier Borbély Zoltán propune să fie instalate astfel de plăcuțe cu 

nume și pentru școală, biserici și monumente. 

Dl. viceprimar informează consiliul local că mai multe persoane au 

solicitat să fie instalată o oglindă rutieră la ieșirea din strada Péterfi pe DN 13A.  

 

Dl. consilier Gyöngyösi Ferencz sesizează consiliul local că drumul din 

strada Temető este deteriorat și propune acoperiorea șanțului odată cu lucrările de 

reabilitare. 

 

În continuare dl. primar informează consiliul local că în curând se vor 

începe lucrările de înlocuire a conductei și a branșamentelor de gaze naturale 

presiune redusă pe străzile Papszoros, Festő, Iskola, Kaszárnya. 
 

Dl. consilier Somogyi Csaba propune repararea cântarului industrial, 

deoarece acesta se află în stare deteriorată.  

Dl. viceprimar anunță consilierii că se începe lucrările de traversare 

subterană a râului Târnavei Mică în cadrul proiectului ”Punerea în siguranță 

traversarea aeriană peste râul Târnava Mică cu conducta de transport gaze naturale 

DN 200 Fântânele – Sovata, zona Chibed, județul Mureș”.  
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Nemaifiind alte probleme, preşedintele de şedinţă mulţumeşte consilierilor 

şi invitaţilor pentru prezenţă şi declară închisă şedinţa ordinară a consiliului local.   

 

 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ 

      Zakariás Botond-Csaba                                

                                                                                     Întocmit, 

                                                                              Secretar general 

                                                                              Dósa Csilla-Beáta 
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Procesul verbal a fost adoptat cu ____ voturi „pentru”, ___ voturi „împotriva”,  ___voturi „abţinere” din totalul de ___ 

consilieri locali prezenţi. 


